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« 

 ًَْكَ يَب نَى ٍْوَعَهَ  تَكُ
ٌَ فَعْمُ انهَهِ   تَعْهَىُ وَكَب

ًًب ُْكَ عَظُِ  عَهَ
 
 (111)سورة النساء: 
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 يستخهص

 فـبعهـُت بعـط استشاتُجُبث انتعهى انًسـتُذ إنً انـذيبغ :عُىاٌ انبذث 

 فٍ تًُُت يهبساث انمشاءة انُبلذة وانمشاءة الإبذاعُت نذي طهبت انصف الأول انثبَىٌ فٍ الأسدٌ

 تتهخص يشكهت انبذث فٍ الإجببت عٍ انسؤال انشئُس اِتٍ: يشكهت انبذث :

تشاتُجُبث انتعهى انًستُذ نهذيبغ )انعصف انزهٍُ كُف ًَكٍ بُبء بشَبيج لبئى بعط اس

 وانتذسَس انتببدنٍ( نتًُُت يهبساث انمشاءة انُبلذة والإبذاعُت نطهبت انصف الأول ثبَىٌ ؟

 وَتفشع يٍ هزا انسؤال عذة أسئهت فشعُت وهٍ :

 ثبَىٌ؟يب يهبساث انمشاءة انُبلذة و يهبساث انمشاءة الإبذاعُت انلاصيت نطبنببث انصف الأول  .1

يب أسس بُبء بشَبيج لبئى عهً انعصف انزهٍُ و انتذسَس انتببدنٍ فٍ تًُُت يهبساث انمشاءة  .2

 انُبلذة وانمشاءة الإبذاعُت؟

يب انبشَبيج انمبئى عهً الاسس انسببمت نتًُُت يهبساث انمشاءة انُبلذة ويهبساث انمشاءة  .3

 الابذاعُت؟

اتُجُت انعصف انزهٍُ )بعط استشاتُجُبث يب فبعهُت انبشَبيج انًمتشح عُذ استخذاو استش .4

انتعهى إنً انذيبغ ( فٍ تًُُت يهبساث انمشاءة انُبلذة وانمشاءة الابذاعُت نذي طلاة انصف 

 الأول انثبَىٌ؟

 دذود انبذث :

 َمتصش انبذث انذبنٍ عهً : 

يجًىعت يٍ تلايُز انصف الأول انثبَىٌ يٍ انًذاسس انذكىيُت فٍ يذبفظت انًفشق فٍ  .1

 الاسدٌ نسهىنت إجشاءاث انتطبُك.

يىظىعبث انمشاءة انتٍ َتعًُهب كتبة انهغت انعشبُت انًمشسعهً طهبت انصف الأول انثبَىٌ  .2

( ؛ ورنك لأَهب يىظىعبث لشائُت 2112-2112انفصم انذساسٍ الاول نهعبو انذساسٍ )

 يمشسة عهً طهبت انصف الاول انثبَىٌ.

نتببدنٍ، وهًب يٍ استشاتُجُبث انتعهى انًستُذ عهً استشاتجُتٍ انعصف انزهٍُ وانتذسَس ا .3

 انذيبغ .

 % فأكثش يٍ أساء انًذكًٍُ.21يهبساث انمشاءة انُبلذة والإبذاعُت انتٍ تذظً بًىافمت  .4

 فشوض انبذث : 

 َذبول انبذث انذبنٍ اختببس صذت انفشوض اِتُت :

َىجذ فشق دال ادصبئًُب بٍُ يتىسطبث دسجبث طلاة يجًىعت انبذث فٍ انتطبُمٍُ انمبهٍ  (1

وانبعذٌ لإختببس يهبساث انمشاءة انُبلذة )َتُجت استذذاو استشاتُجُت انعصف انزهٍُ( نذي 

 طلاة انصف الأول انثبَىٌ نصبنخ انتطبُك انبعذٌ.

عت انبذث فٍ انتطبُمٍُ انمبهٍ َىجذ فشق دال ادصبئًُب بٍُ يتىسطبث دسجبث طلاة يجًى (2

وانبعذٌ لإختببس يهبساث انمشاءة الإبذاعُت )َتُجت استذذاو استشاتُجُت انعصف انزهٍُ( 

 نذي طلاة انصف الأول انثبَىٌ نصبنخ انتطبُك انبعذٌ.

َىجذ فشق دال ادصبئًُب بٍُ يتىسطبث دسجبث طلاة يجًىعت انبذث فٍ انتطبُمٍُ انمبهٍ  (3

بساث انمشاءة انُبلذة )َتُجت استذذاو استشاتُجُت انتذسَس انتببدنٍ( نذي وانبعذٌ لإختببس يه

 طلاة انصف الأول انثبَىٌ نصبنخ انتطبُك انبعذٌ.
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Abstract 

Introduction : 

  In this age in which modern technology offers complex and varied 

forms of means of production and exchange of knowledge that helps the 

human to form his linguistic wealth which reaches the highest scientific 

degrees. 

  To read a great deal in the thought, culture and dissemination of 

knowledge, but is the most important way to receive knowledge and 

develop perceptions, to read the first credit in the knowledge of the facts 

and science and knowledge and the difference between the great culture 

and knowledge and human read and another does not read or not read. 

  The field of reading instruction has undergone a major change in 

the concept. The concept of reading is no longer limited to the 

recognition of letters and words, and the students are exposed to them. It 

also includes various mental processes, including understanding, 

criticism, opinion and judging what is presented to it in right and wrong.  

 

Research problem : 

  How can an existing program build some brain-based learning 

strategies (brainstorming and cross-teaching) to develop critical and 

creative reading skills for first-graders? 

 

This question is divided into several sub-questions : 

1- What critical reading skills and creative reading skills are required 

for first grade secondary students ? 

2- The foundations of building a program based on brainstorming and 

cross-teaching in the development of critical reading skills and 

creative reading ? 
3- What is the program based on the previous foundations for the 

development of critical reading skills and creative reading skills ? 

4- The effectiveness of the proposed program when using brainstorming 

strategy (some learning strategies to the brain) in the development of 

critical reading skills and creative reading of students in the first grade 

secondary? 

 

Search limits : 

 Your current search is limited to: 

1- A group of students in the first grade of secondary schools in the 

governorate of Mafraq in Jordan for ease of implementation procedures. 

2- The reading subjects included in the Arabic language book for students 

in the first grade of the first semester of the academic year (2018-2019); 

3-  Brainstorming and cross-learning strategies, which are brain-based 

learning strategies. 
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 فَرس المْضْعات

 الفصل الأّل
 البحث ّخطْات دراستَاخط٘ 

 

 

 

 

 

 

 الفصل الثاىٕ
 التعلٔه بالأردٌ ّتطْرِ ّٓصنل التعلٔه الثاىْٖ ّمراحلُ
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 الفصل الثالث
  الإبداعٔ٘القراءٗ الياقدٗ ّالقراءٗ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 الرابعالفصل 
 أدّاتَا ّإجراءاتَا :الدراس٘ المٔداىٔ٘
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 الخامسالفصل 
 ّتْصٔاتُ ّمقترحاتُىتائج البحث 
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 فَرس الجداّل
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 فَرس الأشكال

 

 

  



 

 

 

 

 

 انفصم الأًل

 خطخ انجذج ًخطٌاد دساستيب

 

 المكدمة 
 تحديد مغهلة البخح 
 حدود البخح 
 فزوض البخح 
 خطوات البخح 
 أٍنية البخح 
 مصطلخات البخح 

  


